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REFERAT 

Skolebestyrelses 2. møde tirsdag, den 24.09. kl. 19.00 –21.30 på lærerværelset 
 

 
 

Nr. Emne Bemærkninger 

01 Godkendelse af referat af møde 
26.august 2013 

Bemærkning til punkt 1, dejligt med meddelelser 
flyttes til sidste punkt i denne dagsorden. Referat 
er godkendt. 

02 Værdigrundlagsgruppen præsente-
rer arbejdet og den videre proces 

Arbejdsgruppen har taget udgangspunkt i de eksi-
sterende værdier som var defineret. Så arbejdet 
har været at gennemlæse og omskrive det til nu-
tidssprog. Der er lavet en procesbeskrivelse for det 
videre forløb. Det er vigtigt at værdierne bliver for-
ankret blandt personale – så der bliver skabt ejer-
skab til grundlaget – i marts 2014 skal personalet 
arbejde med grundlaget omsat til brugbare værdier 
i deres hverdag, og i april 2014 skulle arbejdet 
være færdigt, så det grundlaget kan folde sig ud. 
Der kan være god mening i, at have dette kørende 
samtidig med igangsætningen af den nye skolere-
form, så der bliver en sammenhæng. På næste 
møde ønskes en drøftelse af punkt 6: Stengård 
Skole bygger på fællesskab og stærk lokal foran-
kring samt engagement fra forældrene gennem 
aktiv deltagelse i skolens liv gennem hele skolefor-
løbet. Punkt 7: Stengård Skole er kendetegnet ved 
en grundlæggende interesse i respekt for kultur og 
traditioner. Der afsættes en halv time til punktet. 



Forslag om, at der i januar/februar afsættes en hel 
dag til arbejdet med grundlaget og vores nye sko-
leleder 

 03 Kvalitetsrapport v/Henning Henning orienterer om kvalitets- og udviklingsrap-
port. Gladsaxe Kommune har fået lov til, at lave 
rapporten hvert andet år. Rapporten er lavet af 
Henning og Line. Henning har sendt udkast ud, til 
Stengård Skoles udtalelse om Kvalitets- og udvik-
lingsrapporten 2011-2013. Hvad bruges rapporter-
ne til i kommunen? spørgsmål til Bent Greve, rap-
porterne bliver læst, giver det sig udslag i nogle 
afvigende resultater, så vil det blive undersøgt af 
forvaltningen. Processen er også tænkt til, at sko-
leledelsen og skolebestyrelsen får lejlighed til at 
reflektere over hvordan det går på skolen. Anders 
ønsker, at der skal stå at vores lærer/elev ratio er 
meget høj, og at det har betydning på skolen for 
personalet, helt konkret omkring inklusion og psy-
kisk arbejdsmiljø. Laila orienterer om, at lærerne er 
påvirket af de arbejdsvilkår som er til stede, og ser 
med bekymring frem mod arbejdsvilkår under den 
kommende skolereform.    

04 Økonomi Annette orienterer omkring status på budgettet for 
2013. Henrik orienterer om, at forældrene i nogle 
klasser bliver bedt om, at medbringe ting til under-
visningen, aktuel situation: medbring alt til at bygge 
drager – lærernes forklaring til forældrene er, at 
skolen ikke har økonomi til at lave disse projekter. 
Ledelsen vil tage hånd om denne kommunikation, 
så det ikke bliver vores ”fortælling” at vi ikke har 
råd til undervisning. 

05 Eventuel udvidelse af timetallet for 
tysk/fransk  

Da timefordelingsplanen blev forelagt i bestyrelsen 
før sommerferien, var der ikke afsat timer til 
tysk/fransk ekstra i udskolingen. Der har været en 
efterspørgsel fra personale og forældre om at få 
hævet timetallet med 1 ugentlig lektion fra januar til 
sommer 2014 – 8. klasse vil koste 62.000 kr. og 
9.klasse vil koste 40.000 kr. for perioden. Line ori-
enterer om en mulig løsningsmodel, hvor der an-
vendes støttetimer til brug for tysk/fransk. Diskus-
sion i bestyrelsen omkring for og imod de mulighe-
der som forelægger. Henning orienterer om, at 
hvis der i foråret 2014, viser sig en mulighed for, at 
der er nogle timer som ikke læses, så kan de an-
vendes som støtte i 9.klasse. Det er tidligere blevet 
gjort med stor succes.  Alle ressourcer er fordelt 
mellem lærere og pædagoger fra skoleårets start. 
Jonathan orienterer om, at hvis ønsket om yderli-
gere tysk/fransk timer er et ønske for eleverne, så 
har de på Ungdomsskolen et fint tilbud i sprog un-
dervisning. Vi fastholder den timefordelingsplan 
som er godkendt – og ledelsen bestræber sig på, 
at der ved næste skoleår, vil blive kigget efter res-
sourcer til ekstra sprogfag i kommende 9.klasse. 
Afstemning i bestyrelsen: ønsker støttetimer beva-
ret: alle stemte for at bevare støttetimerne. Helene 



oplyser, at på et møde med Henning omkring eks-
tra tysk/fransk – blev der iflg. Helene ikke givet 
noget klart svar omkring, de økonomiske konse-
kvenser det ville betyde.  

06 Prioritering og ansvarsfordeling af 
Projekter for 2013/2014 for bestyrel-
sen  

Bestyrelsen vil gerne have 2-3 projekter som be-
styrelsen vil tage under ”kærlig opmærksomhed” i 
indeværende skoleår:  
Idræt- og bevægelse: Anders og Helene H 
Stengård Skoles grundlag: arbejdsgruppen 
Opdatering af hjemmesiden: Helene P, Siv og Jo-
nathan og Marina 
Reformen: Henrik, Kenneth 
Udvalgene kommer med et lille oplæg og målsæt-
ning på næste skolebestyrelsesmøde. 
 

07 Godkendelse af udkast til politikker 
for Stengård skole. 

Line orienterer om udkastet. Line har samlet alle 
mulige spørgsmål fra personalet, og skrevet svar 
ind, og det kunne så gå hen og blive til politikker. 
Gennemgang af de opstillede politikker: Brug af 
intra, og mobilpolitik – er blevet drøftet. Henrik for-
slår, at der på næste møde, vil der blive behandlet: 
Mobiltelefon og tablets. 

08 Meddelelser    
a) eleverne                         
   b) lærere og pædagoger                             
c)  ledelsen                            
 

a)elever: 
Jonathan orienterer om, et elevrådskursus – og 
efterfølgende besøg på Christiansborg. De store 
elever søger en forklaring på hvorfor eleverne ikke 
må forlade skolen i pauserne. Information til de 
store elever, de skal kunne se meningen med at 
blive på skolen. Henning tænker, at problematik-
ken bør genopfriskes med udskolingslærerne. 
b) Pædagoger: 
Dinah orienterer om, at skoleåret har været lidt 
turbulent. På grund af ny struktur, nyt personale-
rum – nogle pædagoger løber meget stærkt – det 
lysner dog. Der er middelalder i SFO de næste 14 
dage. Omkring reformen, er der stor uafklarethed 
omkring pædagoger/SFO – men intet er meldt ud 
fra forvaltningen. Der ligger et stort arbejde om-
kring reformen og der vil blive brugt mange res-
sourcer i denne proces. 
Lærerne: Laila orienterer om, en travl opstart, 
Stengård Marked var en succes. Tiden lige nu er 
præget af møder. Lærerne lider af en rundtosse-
hed, eftervirkninger fra lockout’en, der er ekstraor-
dinær generalforsamling i Gladsaxe Lærerforening 
onsdag den 25. september. 
c) Ledelsen: 
Henning orienterer om, at der er sendt et takke-
brev ud til personalet omkring Stengård Marked, 
det var en stor succes. Henning orienterer, at vi 
genoptager Stengård Fonden, og til næste møde 
skal der vælges en repræsentant i bestyrelsen. 
Henning orienterer om, at APV’en er færdigbe-
handlet – der er sendt svar til Arbejdstilsynet på 
det påbud vi har fået. Svaret er lavet af arbejdsmil-
jørepræsentanten blandt lærerne og Henning. Der 



har været en god proces omkring arbejdet med 
APV’en. Og der er fastsat en proces videre frem.  

09 Eventuelt Henning takker af til bestyrelsen for godt samar-
bejde, og Henrik siger tak til Henning for samar-
bejdet. 

 
 
Annette Jordan 
 
     


